
MÍT RÁD(A) + object (accusative) – to like something (someone)  

MÍT RÁDI (pl) 

 

Mám rád hudbu.  

Jakou hudbu máš rád? 

Máme rádi zvířata. 

Vy nemáte rád čaj? 

Nemá ho ráda. 

Nikdo nás nemá rád. 

 

 

RÁD(A) + verb (conjugated form) – to like to do something (to like + - ing)  

RÁDI (pl) 

 

Rád poslouchám hudbu. 

Ráda hraje stolní hry. 

Rádi se učíme anatomii. 

Nerad chodím nakupovat do Billy. 

Co rádi děláte ve volném čase? 

Kdo rád cestuje? 

 

 

BÝT  RÁD(A), ŽE + clause – to be glad, to be happy, to be pleased to do sth / that …   

BÝT  RÁDI (pl) 

 

Jsem rád, že vás vidím. 

Je ráda, že studuje medicínu. 

Jste rádi, že jste doma? 

Není rád, že je vidí.   

 

 

LÍBIT SE + object (dative) + subject (nominative) – to like something (someone) 

 

Líbí se mi Praha. (Praha se mi líbí.) 

Líbí se ti ta hudba? 

Nelíbí se mu to. 

Nelíbím se jí. 

 

CHUTNAT + object (dative) + subject (nominative) – to like something (food, drinks) 

 

Chutná mi pizza. (Pizza mi chutná.) 

Nechutná jim české jídlo. 

Chutná ti to? 

Chutnají ti ty jahody? 

 

 

PERSONAL PRONOUNS (DATIVE) 

Sg.  MI – me TI – you MU – him JÍ – her  

Pl.  NÁM – us  VÁM – you JIM – them 


